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1. Ülevaade järelevalve õiendi tähtaegade täitmisest

Direktor Maire Murumaa andis ülevaate Haridus- ja Teadusministeeriumi poolt teostatud järelvalve
õiendi täitmise kohta:

5.2.1. Tagada koolis psühholoogi teenuse osutamine kvalifikatsiooninõuetele
vastava tugispetsialisti poolt kõigile õpilastele vastavalt põhikooli- ja
gümnaasiumiseaduse § 37 lõigetele 2 ja 3 ja § 74¹ lõikele 8. Täitmise tähtaeg:
01.05.2024- konkurss luhtus, ametikoht täitmata.

5.2.2. Tagada koolis logopeedi teenuse osutamine kvalifikatsiooninõuetele
vastava tugispetsialisti poolt kõigile õpilastele vastavalt põhikooli- ja
gümnaasiumiseaduse § 37 lõigetele 2 ja 3 ja § 74¹ lõikele 10. Täitmise
tähtaeg: 01.05.2024- konkurss luhtus, ametikoht täitmata.

5.2.3. Tagada koolis sotsiaalpedagoogi teenuse osutamine
kvalifikatsiooninõuetele vastava tugispetsialisti poolt kõigile õpilastele
vastavalt põhikooli- ja gümnaasiumiseaduse § 37 lõigetele 2 ja 3 ja § 74¹
lõikele 9. Täitmise tähtaeg: 01.05.2024- ametikoht täidetud alates 1.06.2024.

5.2.4. Tagada koolis eripedagoogi teenuse osutamine kvalifikatsiooninõuetele
vastava tugispetsialisti poolt kõigile õpilastele vastavalt põhikooli- ja
gümnaasiumiseaduse § 37 lõigetele 2 ja 3 ja § 74¹ lõikele 7. Täitmise tähtaeg:
01.05.2024- konkurss luhtus, ametikoht täitmata.



2. Olulisemad tegevused III trimestril

Direktor Maire Murumaa andis ülevaate III trimestri tegevustest:

- Osalemine e-katseeksamitel:

12. klass eesti keel ja 9. klass eesti keel ja inglise keel.

- Osalemine õpilasvõistlustel ja olümpiaadidel:

21.03- Känguru matemaatikavõistlus 2.-11. klass

27.03- bioloogiaolümpiaadi piirkonnavoor 6.-9. klass

9.-10.04- õpilaste teadusfestival AHAA teaduskeskuses, 2.klassi õpilane Joosep Voolaid esitles
oma tööd „Kaitsealuse sambliku päästmine“

10.04- Valgamaa linnakoolide rahvastepallivõistlused 2.-4. klassidele

19.04- Naboj rahvusvaheline matemaatikavõistlus Tartus, osales 12. klassi 5 õpilast

30.04- Valgamaa koolinoorte murdmaajooksu võistlused 2.-12. klass

3.05- Kolme maakonna võistlus „Nutikad matemaatikud“. osales 8 õpilast 5.,7. ja 8. klassidest

4.05- vabariiklik kunstiolümpiaad Tartu Kunstikoolis

9.05- Valgamaa koolinoorte orienteerumisvõistlus 1.-12.klassidele

30.05- Valgamaa koolinoorte kergejõustiku võistlused 1.-4. klass

- Osalemine rahvapidudel:

25.-26.05- V Kagu- Eesti tantsupidu Põlvas. Osalevad 2.-4. klasside, 5.-6. klasside ja 9. klasside
rahvatantsurühmad

2.06- Valgamaa laulu- ja tantsupidu Tõrvas. Osalevad poiste-, laste- ja hobikoor ning 1. klasside,
2.-4. klasside, 5.-6 klasside ja noorterühma rahvatantsijad

22.06- Tartu laulupidu 2024. Osalevad poiste- ja lastekoor

- Gümnaasiumiastme õpingute tutvustamine:

9.04- Kuldre kool

10.04- Pühajärve Põhikool

12.04- Puka kool ja Keeni Põhikool

17.04- Palupera Põhikool

18.04- Otepää Gümnaasiumi 9.a ja 9.b klass



- Osalemine KIK õppekäikudel:

3.11.2023- 4. klassid- Tartu Ülikooli muuseumi, õppeprogramm „Vulkaanid ja maavärinad“

13.12.2024- 1. klassid- Tartu Loodusmaja, õppeprogramm „Lemmikloomad“

15.04 ja 18.04.2024- 3. klassid- Tartu Loodusmajas, õppeprogramm „Uurime elektrit“

6.05.2024- 2. klassid- Tartu Ülikooli muuseum, õppeprogramm „Hullu Teadlase koolitund: maa“

7.05 ja 8.05.2024- 8. klassid- Tartu Loodusmaja, õppeprogramm „Toiduenergia uurimislabor“

8.05.2024- 7. klassid- Järvemuuseum Akva:rium, õppeprogramm „Järv kui elukeskkond ja
parvesõit Võrtsjärvel“

14.05.2024- 9. klassid- Vapramäe Loodusmaja, õppeprogramm „Majandusprogramm-
taastuvenergia“

16.05.2024- 5. klass- Järvemuuseum Akva:rium, õppeprogramm „Veetaimed ja kalad“

22.05.2024- 6. klassid- Keskkonnaamet Põlvamaa, õppeprogramm „Uurime raba, Meenikunno“

- Suuremad üritused:

15.04- 19.04- Loodusainete nädal

29.04- Rahvusvahelise tantsupäeva tähistamine

29.04- Vaimse tervise päev: külalised M. Mollok ja S.Henno

3.05- „Teeme ära“ talgud

13.-17.05- Teadusnädal

15.05- Kevadpidu

4.06- Eesti Lipp 140 rongkäik

- Õpilastööde kaitsmine:

29.05- gümnaasiumiastme õpilastööd

7.06- põhikooliastme õpilastööd

- Koolieksamite toimumine:

31.05- geograafia, keemia, ajalugu (10. ja 11. klass)

5.06- ühiskonnaõpetus (12. klass)



- Lõpueksamite toimumine:

22.05- eesti keele riigieksam, 12. klass

2.05-6.05- inglise keele riigieksam, 12. klass

23.05- matemaatika riigieksam, 12. klass

31.05- eesti keele eksam, 9. klass

6.06.- matemaatika eksam, 9. klass

12.-14.06- valikeksam (inglise keel, ajalugu, füüsika, keemia, ühiskonnaõpetus) 9.
klass

- Lõpuaktused:

11.06- õppeaasta lõpuaktus

21.06- lõpuaktused 9. ja 12. klassid

- Õpetajate sisekoolitused:

28.03- Pille Tahker sisekoolitus „Muudatused hariduses ja nendega toimetulek koolis. Uuenenud
õpikäsitlus ja kujundava hindamise tähtsus"

24.04- Professor Halliki Harro- Loit hindamise seminar koos aruteluga loetud veebiraamatu
„Tagasiside. Käsiraamat õpetajale, lapsevanemale, koolijuhile“ põhjal.

3. Ülevaade toimunud konkurssidest ja personalivajadus

Direktor Maire Murumaa andis ülevaate toimunud konkurssidest ja personalivajadusest:

Tähtajaga 31.03.2024:

sotsiaalpedagoog- 1,0

logopeed- 1,0

koolipsühholoog- 1,0

Tähtajaga 21.04.2024:

saksa keel- 1,4

inglise keel- 1,5

vene keel- 0,5

väikeklassi õpetaja- 1,0

logopeed- 1,0



Tähtajaga 19.05.2024:

koolipsühholoog- 1,0

logopeed- 1,0

väikeklassi õpetaja- 1,0

4. Sisehindamise kord- mõõdikute tutvustamine

Direktor Maire Murumaa tutvustas sisehindamise korda ja mõõdikuid.

Dokument saadetakse täiendusettepanekute tegemiseks hoolekogu liikmetele (tähtaeg 27.mai).

Õpetajate esindaja esitas ettepaneku, et õpetajaid vajaksid ja sooviksid seoses kaasaegse
õpikäsitluse korraldamisega positiivset kogemust teistelt koolidelt, et kuidas asjad toimivad.
Hoolekogu arutas erinevate võimaluste üle, nt võimalus töövajuks minna, gruppidena/üksi käia
erinevates koolides, samuti koolisiseselt vaadelda kolleege, üksteiselt õppida.
Arutleti ka koolituste teemadel- koolitused on tihti teoreetilised, aga vaja oleks rohkem praktilisi
koolitusi.

5. Jooksvad küsimused

1. Triin Kalda edastas info, et 3.juuni toimub vanematekogu koosolek, kus tutvustatakse
lapsevanematele KiVa programmi ning tegi ettepaneku, et sellel võiks osaleda ka OG meeskond.

2. Esitati küsimus: kuidas on lood arvutipargi uuendamisega?

Direktor Maire Murumaa vastas, et ollakse ootel, tulemas on koosolek, kus selgub, millistesse
hangetesse saadakse. Direktor lisas, et loodetavast juuni alguseks on selles osas asjad juba
konkreetsemad.

3. Esitati küsimus: kas algklassidel on olemas tahvelarvutid? Palju neid tundides kasutatakse?

Direktor Maire Murumaa vastas, et olemas on 25 uut ja 25 vana tahvelarvutit. Tahvelarvutite
kasutamisel on probleemiks see, et kui on palju kasutajaid korraga, siis tekib Wifi ühendusega
probleeme ja arvutid ei lae vajalikku infot ära.

4. Esitati küsimus: kas on olemas sellise pädevusega õpetajat, kes suudaks õpetada lastele
programmeerimist?

Direktor Maire Murumaa vastas, et hetkel ei ole, aga seoses uues õppekavas oleva digipädevusega,
on mõeldud haridustehnoloogi palkamisele, kes toetaks ka õpetajaid ja õppijaid selles protsessi.

5. Esitati küsimus: kuidas moodustatakse esimesed klassid? Kuidas otsustatakse, kuhu klassi keegi
läheb?

Direktor Maire Murumaa vastas, et tuleb kaks klassi ja kaalumisel on ka võimalus, et lapsed, kes
vajavad rohkem tähelepanu ja toetamist, moodustavad ühe klassi. Aga hetkel on kõik veel lahtine.
Laste kohta on kogutud infot lastaiast, eelkooliõpetajatelt, vaadatakse kas need kattuvad ning siis



kaardistatakse lapsed, kes vajavad rohkem tähelepanu ja toetust. Direktor lisas, et kõik see käib
koostöös lapsevanematega.

HEV koordinaator tegi ettepaneku, et koheselt võiks mõelda ka abiõpetaja vajadusest klassi, kus on
lapsed, kes vajavad rohkem lisatuge.

6. Esitati küsimus: kuidas läks OG gümnaasiumiastme tutvustamine teistes koolides?

Direktor Maire Murumaa vastas, et oli koole kus huvi ei olnud, aga oli koole, kust ikkagi on
tulemas noori meie kooli.

7. Esitati küsimus: kuidas läks vaimse tervise päev?

Õpilasesindaja vastas, et nii palju kui tema õpilastelt uuris, siis meeldis see õpilastele.

8. Esitati küsimus: kuidas toimub õpilase käitumishinde alandamine?

Direktor Maire Murumaa vastas, et see on kodukorra põhine. Hetkel on nii, et kui õpilane saab
kirjaliku käskkirjaga noomituse, siis õpilase käitumishinnet ei alandata- kahte karistust õpilane ei
saa.

Esitati küsimus: kas käskkirjaga kohe automaatselt ei kaasne käitumishinde alandamist?

Direktor Maire Murumaa vastas, et kodukorras on need hetkel eraldiseisvad punktid ja need
vaadatakse üle. Direktor lisas, et oluline on ka õpetajate poolne märkamine ja märkuste sisse
kandmine, et jääks maha märk õpilase mittekohasest käitumisest.

9. Esitati küsimus: jätkuvalt on mõnes tunnis probleeme tunnikorra tagamisega. Mis on lahendus?

Direktor Maire Murumaa vastas, et õpetaja peab suutma ennast tunnis kehtestada, selleks et tagada
tunnis kord. Õpetajatele on pakutud sellealast kirjandust, koolitusele ei ole õpetajaid suunatud.
Direktor lisas, et ka siin on oluline märkamine ja tuleb lisada vastav märkus, kahjuks tihti ei saa
muud moodi, ei saa olla nö ainult “hea õpetaja”. Ning kui õpilane saab märkuse ja seda asja eest,
siis tegelikult õpilane mõistab, et tema käitumine on vale.

Õpilasesindaja Romet Silm lisas, et õpetaja peab leidma nö “kuldse kesktee”, et vajadusel peab
õpetaja olema ka range nende õpilaste suhtes, kes ei lase teistel õppida ning samas peab õpetaja
olema sõbralik ja arusaaja.

Tehti ettepanek: vanemate klasside lapsed võiks ise teha oma klassi kodukorra, et kõik saaksid aru,
mis reeglid klassis on ja võtaksid vastutuse.

Tõstatati probleem: klassides on ka palju kiusamist ja paljud lapsed ei tahagi sellepärast koolis
käia.

HEV koordinaator lisas, et palju on vaimset kiusamist.

Lapsevanemate esindaja lisas, et kahjuks on mõnes klassis ka füüsilist kiusamist, agressiivset
käitumist teiste suhtes. Esineb ka teiste õpilaste asjade äravõtmist/peitmist.

HEV koordinaator lisas, et koolis on selle teemalisi probleeme palju ning loodetavasti
sotsiaalpedagoogi tulekuga muutuvad asjad paremaks.

Lapsevanemate esindaja lisas, et abi vajab nii kiusaja kui ka kiusatavad.

Direktor lisas, et kui koolis on sügisest olemas sotsiaalpedagoog, saab kooli pakkuda õpilastele
käitumise tugikava.



10. Esitati küsimus: kui kaua tehakse õppetööd juunis?

Direktor Maire Murumaa vastas, et õppetöö kestab 6. juunini. Kindlasti juunis tegeletakse nende
õpilastega, kellel on veel mingid tööd vastamata ja sellest tulenevalt võib õppetöö olla natuke
teistmoodi korraldatud õpetajal, nt need õpilased, kellel on kõik vastatud, saavad natuke teistmoodi
ülesandeid teha.

11. Esitati küsimus: mis seis on klassijuhatajatega uuel õppeaastal?

Direktor Maire Murumaa vastas, hetkel ei ole veel midagi paigas.

Esitati küsimus: kuidas on lood eesti keele õpetajatega?

Direktor Maire Murumaa vastas, et hetkel on kõik veel lahtine, õpetajate koormused vaadatakse
üle.

12. HEV koordinaator esitas küsimuse: noorsootöötaja Katrin Lang on käima lükanud
Noorkotkaste ja Kodutütarde tegevused, kas koolil on ka kuidagi võimalik neid toetada?
Tegeletakse ju meie kooli lastega ning need tegevused toetavad õppekava. Kool võiks seda toetada,
nt saalid ja ruumid tasuta.

Direktor Maire Murumaa vastas, et ruume saab kool kindlasti pakkuda.

Esitati küsimus: kas Katrin teeb seda hetkel vabatahtlikuna? Kes maksab kinni väljasõidud? Kust
tuleb toidumaterjal?

Noorsootöötaja Katrin Lang vastas, et ta teeb seda vabatahtlikult, väljasõidud maksab kinni
Kaitseliit, toidumaterjal tuleb Valga Selverist.

Esitati küsimus: kui palju laps on nende rühmades?

Noorsootöötaja Katrin Lang vastas, hetkel on 17 last, 2 last Pühajärvelt ja ülejäänud on Otepää
kooli lapsed.

Direktor Maire Murumaa lisas, et sügisest võiksid rühmad toimetada kooliruumides.

Lapsevanemate esindaja lisas, et kui rühma tegutsevad kooli juures, siis muutub see kindlasti veel
populaarsemaks. Tuua see huviringina kooli juurde.

Noorsootöötaja Katrin Lang lisas, et nende tegevus läheb isamaalise hariduse alla, mis on mingites
koolides programmis sees juba. Ühte järku tehakse 2 aastat ja kokku on 6 järku. Erinevad
materjalid on ka opiq.ee olemas.

13. Esitati küsimus: kuidas on lastekaitsepäev planeeritud?

Noorsootöötaja Katrin Lang vastas, et lastekaitsepäev on planeeritud 31.mai õhtuks.

14. Lapsevanemate esindaja tõi välja asjaolu, et erinevate ürituste kohta, nt kooli- või
kultuuriürituste, info jagamine ei toimi väga hästi. Kas kuskile ei saaks tekitada mingit
ühiskalendrit, mis oleks ülevaatlikum? Tihti ei jaga nt Kultuuriruum koolis toimuva kohta infot. Ka
kooli sündmuste kohta ei ole alati kõigil gruppidel piisavat infot, nt teemanädalad koolis,
muusikakooli kontserdid jne.

Arutati erinevaid võimalusi info kompaktsemaks jagamiseks nii koolis kui vallas.



Järgmine hoolekogu koosolek toimub 29.08.24, algusega 17.00

Triin Kalda Leana Pauskar
koosoleku juhataja koosoleku protokollija

/allkirjastatud digitaalselt/ /allkirjastatud digitaalselt/


